



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

PRESS RELEASE

Mr. Mohammed Ibn Chambas condemns the recent attempt to seize power in Gambia

Dakar, 02 January 2015- The Special Representative of the United Nations Secretary-General for West Africa and Head of the United Nations Office for West Africa (UNOWA), Mr. Mohammed Ibn Chambas, condemns the recent attempt to seize power through unconstitutional means in the Gambian's capital, Banjul.

Mohamed Ibn Chambas insists that as an organization whose primary objective is the maintenance of peace and security, the UN does not condone attempts to upset constitutional order. He also reiterates the policies of both the African Union and ECOWAS of 'zero tolerance' for coups d'etat on the continent.

The Special Representative who is scheduled to travel to Gambia, urges the Gambian authorities, particularly security and defense forces, to ensure that the investigations are conducted in full respect of human rights and regular legal process.

###

M. Mohammed Ibn Chambas condamne la récente tentative de prise du pouvoir par la force en Gambie

Dakar, 02 Janvier 2015- Le Représentant spécial du Secrétaire général des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest et Chef du Bureau des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest (UNOWA), M. Mohammed Ibn Chambas, condamne la récente tentative de prise du pouvoir par des moyens anticonstitutionnels dans la capitale de la Gambie, Banjul.

Mohamed Ibn Chambas insiste sur le fait qu'en tant qu'organisation dont l'objectif principal est le maintien de la paix et de la sécurité, l'ONU rejette les tentatives de renversement de l'ordre constitutionnel. Il rappelle également le principe, tant de l'Union africaine que de la CEDEAO, de «tolérance zéro» pour les coups d'État sur le continent.

Le Représentant spécial, qui doit se rendre en Gambie, engage les autorités gambiennes, en particulier les forces de sécurité et de défense, à s'assurer que les enquêtes sont menées dans le respect des droits humains et des procédures judiciaires.

###

Bureau de la Communication et de l'Information Publique

Kouider Zerrouk, Chef de bureau – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Vicky Delore Ndjeuga, Chargé de communication – (+221) 33-869-8544 / 77- 3339414 – ndjeuga@un.org